
Dybbølposten 
Det danske spejderkorps              Dybbøl Division 
 

 

Divisionsrådsmødets program 

'Dybbøl division holder divisionsrådsmøde lørdag den 20. april .Mødet 
starter med flaghejsning kl. 10.10 ved Broagerspejdernes hytte 
Uglekløften'  

Divisionsrådsmødet bliver delt i to etaper, et lille løb i nærområdet 
udenfor, hvor vi taler om nogle af de første dagsordenspunkter. Så husk 
tøj på efter vejret.  

Anden etape kommer til at foregå i et vel-isoleret telt.  

Der bliver serveret frokost, men der er ikke et opvaskehold, så bliver I 
nødt til selv at medbringe spisegrej.  

Der vil være kaffe og te under mødet og til maden vil der være mulighed 
for at købe sodavand.  



Det koster 75 kr. pr. deltager, som betales 
gruppevis på mobilepay nr. 806587. Husk at 
notere gruppenavn. 

Husk tilmelding senest 14. april. 

Se mere på den besked Broager spejderne 
har sendt ud. 

 

Alle grupper medbringer deres fane.  

Dagsorden 
 1. Valg af dirigent og referent. 

 2. Godkendelse af Troldhøjs beretning. 

 3. Godkendelse af Divisionsledelsens beretning. 

 4. Godkendelse af Troldhøjs regnskab 2023. 

 5. Godkendelse af Divisionens regnskab 2023. 

 6. Behandling af indkomne forslag. 

 7. Vedtagelse af Troldhøjs budget. 

 8. Vedtagelse af Divisionens reviderede budget 2024. 

 9. Vedtagelse af Divisionens budget for 2025. 

 10. Fastsættelse af Divisions kontingent for 2025. 

 11. Fastsættelse af antallet af Divisionsledelsesmedlemmer. 

 12.Valg til Divisionsledelse. 



 13. Valg af Troldhøjs udvalgsmedlemmer. 

 14. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant. 

 15. Arrangør og dato for Divisionsrådsmødet i 2025. 

 16. Eventuelt  

 

 Troldhøjudvalgets beretning 2023 
Årets resultat blev et underskud på ca. 100.000 kroner. Det svarer til, at vi er gået i nul, når man 

trækker udgifterne til det nye lederrum ud af ligningen. Udlejningen er gået pænt op. Vi har dog 

knap rundet de 200.000 kroner, som vi lå over inden Corona – men vi er godt på vej. 

Det blev ikke aktuelt at låne penge fra Divisionen, da vi var så heldige at få 50.000 kroner fra 

Fabrikant Mads Clausens Fond til det nye lederrum. En anden god nyhed er, at vores 

realkreditgæld nu er nede på ca. 440.000 kroner – oprindeligt 1.500.000 kroner. Så det går den 

rigtige vej       

Det nye lederrum er nu taget i brug. Indtil videre udlejes det i forbindelse med hytten. Det er dog 

stadig målet, at man også skal kunne leje det både separat og i forbindelse med lejrpladserne. Et 

separat lejemål kunne være til en patruljetur eller en ledertur. Men vi arbejder stadig på at finde 

en smart model for, hvordan vi undgår dobbeltbookinger af rummet. Der er også nogle praktiske 

udfordringer omkring nøgler, og hvad der skal være adgang til. Det er dog lettere at finde en 

løsning på. 

I må meget gerne besøge Troldhøjudvalget på Divisionsrådsmødet og give til kende, hvordan I 

kunne tænke jer en god udnyttelse af lederrummet. 

2023 har også budt på store investeringer i køkkenet. I 2022 var det en ny fryser. I det forgangne 

år blev det til et nyt køleskab og en hovedreparation af opvaskemaskinen. Men køkkenet er fra 

1999, så inventaret har sådan set, holdt godt       

Vi har igangsat en lysning af de brune murstensvægge i stueetagen. Gangen er blevet malet. Den 

virker nu meget lysere og imødekommende. Næste rum kunne være spisesalens mange mørke 

vægge. 

Vi har også planer om at omlægge flisegangen på sydsiden af hytten og samtidig gøre den lidt 

bredere, så den er mere brugervenlig. 



Af andre nye tiltag kan nævnes, at vi har fået varmtvandsbeholder i Troldehulen. I køkkenet er der 

kommet en håndstøvsuger.  Og vi har påbegyndt opsætning af sæbedispensere i køkkenet og i 

toiletafdelingen for at gøre det nemmere for lejerne. Så er kunsten bare at sørge for, at der altid er 

noget i beholderne. Der er også igangsat udskiftning af belysningen i diverse rum, hvor vi går over 

til LED. 

Tak til lejere, samarbejdspartnere og især vores uundværlige frivillige hjælpere, der alle har støttet 

godt op omkring Troldhøj. 

Husk at der stadig er 50 % rabat for vore egne spejdergrupper i perioden oktober til marts, og at 

der ikke opkræves depositum fra Divisionens spejdergrupper. Klik ind på www.troldhoj.dk, når du 

vil booke Troldhøj. Vi ser frem til at møde jer igen i både 2024 og årene frem. 

Mange Spejderhilsener fra Troldhøjudvalget     Poul (formand) 

Divisionsledelsens beretning 2023 
 

Så er der gået 1 år med en meget lille divisionsledelse. Der har kun været 1 divisionschef og ingen 
supertovholdere. Det har I sikkert også kunne mærke ude i divisionen. 
 
Langesøhytten 
Det der har fyldt mest i dette år, er afviklingen af Langesøhytten. Vi har i løbet af efteråret brugt 
en del tid i Langesø. Først holdt divisionsledelsen et møde, for at se om der var nogen, der havde 
lyst til at starte en ny spejdergruppe i Langesø. Senere har vi sammen med mange andre prøvet at 
gøre hytten klar til salg. Nu er den tømt og sat til salg, der har været 6 fremvisninger, men endnu 
ikke nogen der har budt på den. Vi håber den snart bliver solgt. 
 
Arrangementer i divisionen. 
Der har været mange arrangementer i Dybbøl division det forløbende år. Der er særligt et 
arrangement, der står klart for os. Det er jubilæumslejren, der blev holdt på Troldhøj i september. 
Det var et fint arrangement, hvor store og små hyggede sig med at lave æblemost, leget og bygget 
forhindringsbaner       
Der var også jubilæumskaffe, hvor tidligere ledere og medlemmer fra divisionsledelsen var 
inviteret til kaffe. Der var rigtig mange, der mødte op og snakken gik over gamle billedalbum og 
lysbilleder. 
 
Fællesledermøde 
Mandag den 22. maj 2023 genoptog vi en gammel tradition. Vi holdt fællesledermøde. Vi havde 
planlagt 6 forskellige workshops, men da der ikke var så mange tilmeldinger, var vi nødt til at 
ændre programmet og derfor var der 2 workshops ”Brug æbleskivepanden” og ”Modige børn”.  
Derefter havde vi en hyggelig fællesspisning, hvor vi spiste Bjørns lækre frikadeller.  
 
Nyledermøde 
Den 28. september holdt vi nylederaften. 6 nye ledere havde tilmeldt sig.  De nye ledere fik 
information om, hvad det er, at være leder i Dybbøl Division, inspiration til planlægning af 
spejdermøderne og muligheden for at diskutere nogle spejderdilemmaer. 

http://www.troldhoj.dk/


 
Ledelseskursus 
Den 5. – 7. april har vi inviteret alle ledere og bestyrelsesmedlemmer til 
ledelseskursus 1 på Troldhøj. Kurset bliver arrangeret af divisionsledelsen, men 
der kommer et kursusteam fra korpset, som afholder kurset.  Vi er glade for, at 
der er mange af jer, der har lyst til at deltage. de håber I har lyst til at deltage. 
 

Tak 
I anledningen af divisionens 50-års jubilæum. Ville divisionsledelsen gerne 
vise jer, at vi er taknemmelige for det arbejde I lægger i Dybbøl division. 
Derfor fik vi lavet krus til alle. Vi håber alle har fået deres. 
 
Gruppelederne skal også have en kæmpe tak for at hjælpe med at få tømt 
Langesø hytten, og for at møde op til GL møderne 
 

Divisionsledelsen vil gerne takke medlemmerne af Troldhøj-udvalget, for det store frivillige 
arbejde, der gøres for at drive og vedligeholde Troldhøj. 

Troldhøjs regnskab  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Troldhøjs regnskab 
 

 



 
 
 
 
 
 

 

Divisionens regnskab 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Divisionens regnskab  
 
 
 
 

 

Divisionens regnskab  
 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Troldhøjs budget 



 
Divisionens budget  



 2024  Revideret 2024  2025 
 Udgifter  Indtægter  Udgifter  Indtægter  Udgifter  Indtægter 

Indtægter          

Kontingent  
600X58 
34800 

  
550X60 
33000 

  
550X60 
33000 

         
Udgifter         
         

Ture og lejre         

Familie spejd 3000   3000   3000  
Mikro 3000   3000   3000  
Mini 3000   3000   3000  
Junior 3000   3000   3000  
Trop 3000   3000   3000  
Senior 3000   3000   3000  

Fælleslejr         
         
         
         
Arrangementer 

Og møder 
  

 
 

  
  

         

Divisionen 4000   4000   4000  
Familiespejd 1000   1000   1000  
Mikro 1000   1000   1000  
Mini 1000   1000   1000  
Junior 1000   1000   1000  

Trop 1000   1000   1000  

Senior 1000   1000   1000  

Pl/pa  500    500    500  
Korpsrådsmødet 9000   9000   9000  
Kurser 15000   15000   15000  

         
Administration         

Kørsel 4000   4000   4000  

Administration 1500   1500   1500  
Gaver 2000   2000   2000  
Hjemmeside 200   200   200  
Materiel 1000   1000   1000  
Pr 5000   5000   5000  

Spejdermuseet    150   150  

Bankgebyr 1500   1500   1500  
Langesøhytten    20000     

Total 67700   81850   61850  
Resultatet -32900   -60350   -34850  

 



Indkomne forslag 
  

Forslag, der ønskes behandlet på Divisionsrådsmødet, skal være Divisionschefen i hænde 

senest den 9. april.  

Udsendes  

samlet senest den 13. april til grupperne. 

Vi henstiller til, at alle forslag indsendes  

rettidigt, så Divisionsledelsen og grupperne har mulighed for at forberede sig ordentligt 

inden mødet. 

 

Vi har allerede fået 3 forslag, som vi medsender her: 

  

 
1. Forslag 
Jeg vil gerne foreslå at tovholder har et andet farvet tørklæde på end divisionsledelsen. 
Dette for at gøre det nemmere for nye, at kende forskel. 
 
Jeg ønsker at dette forslag bliver behandlet på det kommende divisionsrådsmøde. 
 
Mvh  
Vivi Ryborg 
 
2. Forslag 
Divisionschefen foreslår at divisionsledelsen fungerer som en patrulje, hvor de 2 
divisionscheferne er patruljeledere og resten af divisionsledelsen kan varetage skiftende 
opgaver. 

 
 

3. Forslag 
Fælleslejrudvalget foreslår, at der hvert år trækkes 1000 fra hver grens budget som samles i 
en pulje, som kan bruges af fælleslejrudvalget. Samtidig foreslår de at udvalget får mulighed 
for at bruge 4000 kr fra divisionens konto til at gennemføre gode spejderaktiviteter på lejren. 

 
  
 
 
 
 

 
 



Valg  

Divisionsledelse   

 Divisionschef 

 Christa Bonde 
På valg - genopstiller ikke 

 Divisionschef 

  
  

 Divisionskasserer 

 Kristine Asmussen 
Ikke på valg 

 Aktivitetskoordinator for lederne 

 Lene Falk 
Ikke på valg 

 Aktivitetskoordinator for lederne 

 Vivi Meder 
På valg – Genopstiller ikke 

Supertovholder    

Supertovholder    

 Ung 

 Philip Maron 
På valg - genopstiller  

Ung 

 
 

Troldhøjudvalg   

 Formand  

 Poul Søndergaard 
På valg - genopstiller 

 Kasserer  

 Per Kongebro 
Ikke på valg 

 Lederrepræsentant.  

 Karin Friis 
Ikke på valg 

 Lederrepræsentant 

 Tina Ensted 
På valg - genopstiller 

Revisor   

 Revisor 

 Peter Landergren 
På valg - genopstiller 

 Revisorsuppleant  

  
Kan vælges 

 


